

## Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3<sup>rd</sup> Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123 repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

#### PRESS RELEASE

8<sup>th</sup> January, 2014

### Opening Ceremony for the Rehabilitated Electricity Network in Salem Village

Today, on 8<sup>th</sup> January, 2014, Mr. Junya Matsuura, Ambassador of Palestinian Affairs and Representative of Japan to the PA attended the opening ceremony of the project for "Rehabilitation and Extension of the Electric Network in Salem Village" in the presence of Mr. Adle Ishtayeh, Mayor of Salem Village Council, in addition to representatives from local authorities and institutions. The project was funded by the Government of Japan in March 2013, through its Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP).

Salem Village Council has used the grant of \$121,870 to provide safe and sufficient supply of electricity for the people in Salem Village. This has been done by replacing 4700 meters of the most harmful parts of the existing wires with new cables and also by extending new 5000 meters to the districts where large numbers of households used to live without the regular electricity supply.

Mr. Matsuura in his speech emphasized Japan's firm commitment of supporting Palestinian people from human security perspective as well as the importance of implementing social and economic development projects needed for Palestinian communities.

Since 1993 the Government of Japan has extended its official development assistance exceeding \$1.34 billion, to the Palestinians. GGP projects have been formulated in collaboration with the Palestinian Authority through MoPAD since 2010.



# Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3<sup>rd</sup> Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123 repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp



Ambassador Matsuura checking the electricity project site during the Opening Ceremony



## Representative Office of Japan to the Palestinian Authority

VIP2 Center 3<sup>rd</sup> Floor, Yazoor Street, Al-Bireh, Palestine Tel. 02-2413120/1/2 Fax. 02-2413123 repjapan@mofa.go.jp www.ps.emb-japan.go.jp

2014/1/8

### بیان صحفی

## حفل افتتاح مشروع اعادة تأهيل شبكة الكهرباء في قرية سالم

اليوم، 2014/1/8، حضر السيد جونيا ماتسوورا، سفير الشؤون الفلسطينية وممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، حفل افتتاح مشروع اعادة تأهيل وتوسعة شبكة الكهرباء في قرية سالم، وذلك بحضور رئيس المجلس القروي السيد عدلي اشتيه، اضافة الى ممثلين من المؤسسات والسلطات المحلية. حيث تم تمويل هذا المشروع من قبل الحكومة اليابانية في نوفمبر عام 2013، عن طريق منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP).

وبتوميل قدره 121,870 \$، قام مجلس قروي سالم باستبدال 4700 متر من الأسلاك الأكثر تضررا من الشبكة بكوابل جديدة، اضافة الى توسعة الشبكة بتمديد 5000 متر في مناطق جديدة تعيش فيها العديد من الأسر بدون امدادات من شبكة الكهرباء. وبذلك نجح المجلس بتوفير خدمة الكهرباء لسكان القرية بشكل آمن ومستقر.

وأعرب السيد ماتسوورا في كلمته عن عزم حكومة اليابان بدعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني، وأكد على أهمية تنفيذ المشاريع التنموية الاقتصادية الاجتماعية والتي تحتاجها المجتمعات الفلسطينية.

منذ عام 2012، قدمت اليابان مساعدات للفلسطينيين بحوالي 110 مليون دولار، والتي تشكل جزءا من مجموع مساعداتها الكلي منذ عام 1993 والتي تقدر بمبلغ 1.34 مليار دولار. وقد بدأت اليابان بصياغة المشاريع الأهلية والأمن الإنساني بالتعاون مع السلطة الفلسطينية منذ عام 2010 من خلال وزارة التخطيط والتنمية الادارية.